

ظاهرة المقالب والتتمر

تعد المقالب والتتمر من العادات السلبية التي يمكن أن تحدث داخل العام أجمع و هذه الظاهرة متهكة حقوق الأفراد ، وتحليلياً بدون أدنى حق يعتقد البعض أن المقالب والتتمر تبدو مزحة مدرجة في قاموس فكري مبهم ولكن حقيقه هي قد تترتب عليها آثار سلبية كبرى تتسبب في تدمير النفس البشرية في زعزعة الثقة بالنفس ..

حيث أن المقالب والتتمر تهدم الجانب الصحي للفرد من حيث الأعراض البدنية التي تؤدي إلى الإصابة بالتوتر والقلق والاكتئاب مع النظر للجانب النفسي الذي يسبب إيذاء نفسي مستمر مع مرور الوقت .

ويعتبر هذا النوع طفرة إنسانية غير حضارية وغير مقبولة علي النفس البشرية .

من هذا المنطلق الحديث السابق ، يجب على جميع أفراد المجتمع أن يكونوا مكلفين بالحدود البشرية السليمة ، والنظر على تجنب السلوك السلبي و التوعية الدائمة بضرورة التعامل اللائق والأخلاقي مع الفرد في المجتمع ، وعدم الإغفال عن الاضرار التي تنتج من المقالب والتتمر في كل وقت ..

ويجب علينا دائماً احتضان بنود وأنظمة وإجراءات صارمة للتصدي مع هذه الظاهرة المدمرة وضمان أن يظل المجتمع كوكب ناضج وآمن لجميع الفئات البشرية ..

The phenomenon of pranks and bullying

Pranks and bullying are negative habits that can occur throughout the world, and this phenomenon violates the rights of individuals, and analytically without the slightest right. Some people believe that pranks and bullying seem to be a joke included in a vague intellectual dictionary, but in reality they may have major negative effects that cause the destruction of the human soul. In undermining self-confidence.

Pranks and bullying destroy the health aspect of the individual in terms of physical symptoms that lead to stress, anxiety, and depression, while looking at the psychological aspect that causes continuous psychological harm over time.

This type is considered an uncivilized human mutation that is unacceptable to the human psyche.

From this previously mentioned standpoint, all members of society must be responsible for maintaining sound human boundaries, taking care to avoid negative behavior, constantly raising awareness of the necessity of decent and ethical dealings with the individual in society, and not ignoring the harm that results from pranks and bullying at all times..

We must always embrace strict terms, regulations and procedures to confront this devastating phenomenon and ensure that society remains a mature and safe planet for all human groups..